
                
 
                                                                          Referat LUU møde  
                                                                  Mandag den 11. december 2023 
                                                                             Kl. 12.30-13.30 
                                                                                     Teams 
 
Fraværende :Jan Wilhelmsen    

1. Velkommen til EUC Syd - LUU møde 
2. Repræsentationsrunde: Hvem er vi? 
3. Info fra dagligdagen på EUC Syd 

• Tandteamet 
• Hold/ elever 
• Flexible hovedforløb 

4. Referat FUTKA mødet 21. november Panum KBH ang. LUU medlemmer 
5. Fremtidige indkaldelse (indkaldeform, varighed og mødetype) 
6. Evt.  

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
 
Punkt 1: Første LUU møde blev afholdt som Teamsmøde, og følgende punkter blev afviklet. 
 
Punkt 2:  

• Christina Hunderup. Ansat på Den kommunale Tandpleje i Aabenraa, og har været ansat der 
2.5 år.  

• Tom Hartvig: Uddannelseskonsulent for 8 uddannelser på EUCSYD. Stor erfaring med 
fagforeninger pga. tidligere job ved 3F.Tom er behjælpelig med kontrakter og spørgsmål til 
uddannelsen m.m. på tandklinikassistentuddannelsen.  

• Mette Fischer: Tandlæge i egen privat praksis i Haderslev. Har en Ny mesterlæreelev fra 
EUCSYD pr. 1.1.2024.  

• Connie Alsted: HK repræsentant for region Syddanmark med hovedsæde i Kolding.  
• Christina Schnuchel: Afdelingsleder på tandklinikassistentuddannelsen på EUCSYD. 
• Betina Jepsen-Jacob: Faglærer og teamkoordinator på tandklinikassistentuddannelsen. 

Underviser både GF1, GF2, alle fag på hovedforløb samt brobyggere. Underviser også i 
psykologi på GF2 tand og hovedforløb frisør.  

 
Punkt 3:  

• Tandteamet består pt af Delvin, der er ansat to dage i ugen, og Betina der er ansat 37 timer. 
Fra uge 2- 13 kommer der en timelærer hver mandag og onsdag. Cecilia arbejder hos 
tandklinikken Godt smil i Sønderborg som tandklinikassistent og elevansvarlig.  
 

• I foråret vil der være 3 hold. 
GF2 elever – 22 elever står til optag. 
SOB elever(skolepraktik) – 6 står til optag + 1  kommer fra barsel.  
Hovedforløb – 11 elever.  
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EUCSYD har lavet strukturen på hovedforløbene om, så det der før hed H1 og H2 er nu ændret til 
forår og efterår, samt at der foreligger en større flexibilitet i forløbene for tandklinikkerne og 
specielt de klinikker med flere elever.  
Flexibiliteten består i, at der er to hovedforløb - som tidligere - men da fagene bliver afsluttet pr. 
forløb, kan tandklinikkerne selv bestemme i hvilken rækkefølge, de ønsker deres elev skal deltage. 
Der er nu et efterårs - og et forårsforløb. Ydermere er det mere overskuelig for både elever og 
undervisere. 
Vi starter op med det nye FORÅRS forløb den 8. januar 2024, og vi har taget højde for de elever, der 
mangler H2, så de får opfyldt deres målpinde.        
 
Ideen er blevet godt modtaget på de forskellige klinikker. 
 
Der vil fremover være et punkt på LUU dagsorden, som hedder:  Nyt fra Tom, hvor han vil opdatere 
os på de nyeste tal i forhold til indgåede elevaftaler m.m.            

Punkt 4: 

• Betina deltog i FUTKA´s møde i KBH den 21. november, og her blev man opfordret til at invitere 
sine LUU medlemmer med. Men da det viste sig, at LUU medlemmerne selv skulle betale, kom 
der ikke nogen. Så det har vi påpeget, og håber at der kommer en løsning fremadrettet, hvor vi 
kan invitere LUU medlemmer med under de samme vilkår som faglærerne.  

 Punkt 5:  

• Der blev besluttet at fremtidige møder skal foregå fysisk 3 gange i året, og første møder finder 
sted i marts på EUCSYD, og så kan de andre medlemmer byde ind som vært ved møderne i hhv. 
august og december.  

•  Betina indkalder til møderne.  
• Dagsorden vil blive fremsendt 1 uge før mødet, og man er velkommen til at bidrage med 

punkter. 
 

Punkt 6: EVT. 

HK´s rolle på tandklinikuddannelsen blev drøftet, da mange elever forbinder en fagforening / 
HK med problemer på arbejdspladsen. Der blev besluttet at HK skal være mere synlig – både på 
tandklinikkerne, men også på skolerne. Eleverne skal have kendskab til HK´s tilbud og 
arrangementer, men også få en forståelse af, hvad en fagforening er, og hvordan den fungerer, 
så flere tandklinikassistenter vælger HK for at stå stærkere ved forhandlingerne m.m. 
Eleverne skal have en grundlæggende viden om, hvordan der bliver kæmpet for nye tiltag, og 
have en viden om, at mange af de ting, de tager for givet i dag f.eks. barnets sygedage, den 6. 
ferieuge m.m., er noget HK har forhandlet sig til.  
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Connie, Tom og Betina aftaler et møde, mhp. at forventningsafstemme, hvordan man kan få 
sådan et projekt integreret i undervisningen/ på tandklinikkerne.  
Connie tilbyder bl.a. at kunne foretage en rundvisning for eleverne på kontoret i Kolding, og 
dette kan sagtens lade sig gøre, da både grundforløb 2 og hovedforløbet har valgfag.  
Der bliver indkaldt til et møde, når Connie har snakket med sit bagland.  

 

                    Der spørges yderligere ind til uddannelsens opbygning, og begreberne GF1 og GF2, og Betina   
                    forklarer at GF1 er for elever, der kommer direkte fra 9. eller 10. klasse med en afsluttet/    
                    bestået eksamen. GF2 er for elever der er over 18 år, eller at der er gået mere end et år, siden   
                    de afsluttede 9. eller 10. klasse.  
                    Tom supplerer, at der også findes nogle elever, som kan springe GF1 over, hvis de har arbejdet     
                    /har erfaring med noget, der er relevant for uddannelsen. 
                    Ydermere findes der også situationer, hvor elever kan springe GF2 over, og endelig er der Ny        
                    mesterlæremodellen, hvor eleven starter ude i praksis, og hvor det er klinikken, der står for    
                    elevens faglige oplæring.  
 
                   Der aftales at en model over uddannelsens opbygning vedhæftes med referatet, og at man altid    
                   er velkommen til at kontakte Betina eller Tom ved behov.  
 
                                             Man kan også finde oplysninger på Futka´s hjemmeside.   
                                             https://www.uddannelsesnaevnet.dk/udvalgene/futka/ 
 
 
                                                  

   

https://www.uddannelsesnaevnet.dk/udvalgene/futka/

